
ASSEMBLEA PLATAFORMA CONTRA L’AUTOPISTA ELÈCTRICA 

Data: 12/05/2017 

Lloc: Centre cívic Tarraquet (Tremp) 

Hora: 19h  

Assistència: Josep Feria (Suterranya), Juan (Vall Fosca), Josep (Vall Fosca), Paco (Pobla), 

Tere (Gerri), Rafael (Eroles), Manolo (La Clua), Enric (El Meüll), Alfonso (Pobla), Joan de 

Balaguer (Sort), Carme (Altron), Josep Castells (Vilamolat), Ramon Pasqual 

(Vilamolat),Núria (Vall Fosca), Quetzal (Vall Fosca), Iris (Vall Fosca), Josep Miñambres 

(Pobla), Xavi (Vilamolat). 

Ordre del dia: 

1. Recreixement línia elèctrica de Foradada-Pobla 

2. Política d’interconnexió de línies 

3. Accions contra el recreixement de la línia de Foradada-Pobla 

 

1. Recreixement línia elèctrica de Foradada-Pobla 

- El passat 05/05/2017 hi va haver una assemblea de la Plataforma a Pont de 

Montanyana on, bàsicament, es va parlar del tema de recreixement de la MAT 

Foradada-Pobla de Segur. 

- Posada al dia de l’estat del projecte del recreixement MAT Foradada-Pobla de 

Segur. En el DOGC nº7356 de 7 d’abril de 2017 es va publicar la RESOLUCIÓ 

TES/707/2017, de 16 de febrer, per la qual es fa públic l’Acord de declaració 

d’impacte ambiental del Projecte d’augment de capacitat de transport de la 

línia elèctrica aèria a 220 kV T Foradada - la Pobla de Segur, als termes 

municipals de Conca de Dalt, Tremp i la Pobla de Segur.  

- Això vol dir que el Departament de Territori i Sostenibilitat ha qualificat la DIA 

com a favorable, obviant les quasi 800 al·legacions presentades des del 

territori.  

- La DIA queda aprovada amb determinats condicionants que caldrà complir a 

mesura que s’executi el projecte. 

- Des de la Plataforma es vol lluitar perquè s’anul·li aquesta DIA. 

- Es parla de les competències per a l’aprovació del projecte: hi ha qui diu que la 

decisió final és del Ministeri i hi ha qui diu que la Generalitat té suficients 

competències per aprovar aquesta DIA i, en conseqüència, el corresponent 

projecte al qual fa referència. Aquest és un tema que cal clarificar per mitja de 

juristes/advocats. 



- Es parlen d’alguns dels impactes descrits al document publicat al DOGC, entre 

ells, la omissió de nuclis i cases aïllades i la distància de seguretat de la 

infraestructura a les edificacions (màx. 100 m, quan la CE obliga a que siguin 

500m). 

-  

 

2. Política d’interconnexió de línies 

- Es contextualitza l’esmentat projecte amb el projecte interregional de connexió 

de línies elèctriques MAT entre França i l’estat espanyol: hi ha tres línies que ho 

corroboren, la línia d’Euskal Herria, la línia de Girona i la línia que passa pels 

Pirineus per la zona d’Aragó i la franja de Ponent (Monzó-Capella i Sabiñanigo). 

- Són línies sobredimensionades. 

- Existeixen més de 30 projectes de recreixement de MAT’s a la península ibèrica. 

- Serviran per evacuar energia de França cap  l’estat espanyol i nord del Marroc. 

- Es concedeixen subvencions públiques per la construcció de línies elèctriques 

noves. 

- Hi ha moltes MAT’s que no se sap si funcionen o no. 

- Tema peatges línies elèctriques. 

- La Carme comenta que va anar a una xerrada del Sergi Saladié on s’apuntava 

que en el pic de màxim consum de l’any, a l’estat espanyol es consumia la 

meitat d’energia que es produïa (= excedent de producció => distribució). 

- En relació, es comenta que la Comissió Europea ha obert una pàgina web per 

valorar aquests projectes i hi ha plaç per votar fins al 17/06/2017. L’Enric ens 

passarà l’enllaç amb el text en català perquè sigui més fàcil per la gent votar. 

Penjarem aquesta plantilla al bloc i la farem córrer per les xxss. 

 

3. Accions contra el recreixement de la línia de Foradada-Pobla 

- Presentarem, de forma col·lectiva, escrits als 3 ajuntaments afectats (Tremp, 

Pobla i la Conca Dellà) i al Consell Comarcal del Pallars Jussà perquè com a 

administracions locals es posicionin sobre l’aprovació de la DIA. Quedem per 

presentar les cartes als registres el proper dimecres dia 17/05/2017 a les 9.15h 

davant de l’ajuntament de Tremp. A les 9h es queda a la parada d’autobusos de 

Pobla per baixar junts cap a Tremp. A les 11.15h es queda davant de 

l’ajuntament de Pobla. 

Es comprometen a anar-hi: Pepe Feria, Tere, Núria, Iris, Rafael, Alfonso, Manolo, 

Juan i Josep. 

- De les cartes han de sortir reunions amb els corresponents alcaldes i president 

del CC per tal d’explicar-los el tema. Caldrà anar-hi en grup per a fer més 

pressió. 

- S’acorda fer notes de premsa per donar a conèixer a l’opinió pública el projecte 

i denunciar-lo. 



- Enviarem NdP de l’assemblea d’avui: Pepe Feria i Núria. 

- Enviarem NdP de les presentacions de les cartes. 

- Farem una pancarta pel dia de les presentacions de les cartes. La Núria portarà 

tinta i plàstic per fer-la. 

- La Núria explica l’estat de la qüestió de la via de lluita institucional a nivell de 

Parlament. Fa unes setmanes va rebre la trucada de l’Àngel de la Plataforma 

sol·licitant ajuda i suport per aturar el projecte. Ara mateix, els advocats de la 

CUP s’estan mirant el tema de l’aprovació de la DIA, a veure què podem fer 

jurídicament. D’altra banda, el proper dimecres al Ple del Parlament la Diputada 

de la CUP-CC pel Pirineu, Mireia Boya, farà una pregunta al Govern sobre la 

MAT de Girona i també sobre el projecte de recreixement de la MAT 

Foradada-Pobla. Per altra part, estem gestionant una rebuda de la Plataforma 

al Parlament per part diferents grups parlamentaris per a explicar l’estat de la 

qüestió sobre el projecte. 

- A nivell de Madrid, hi ha hagut una reunió de gent de la Plataforma amb una 

senadora de Podemos. 

- Es proposa començar a explorar la via de la lluita i pressió social. Parlem de fer 

algunes accions que en les properes assemblees anirem polint (encesa 

fluorescents, seguiment punts crítics de la línia a menys de 100m de distància, 

informar a la gent, pintar bases de les torres, obrir una petició a change.org o 

altra plataforma digital quan tinguem fotos i més informació, etc.).  

- Però abans acordem que hem d’aconseguir els plànols del traçat exacte de la 

MAT per no fer feina en va ni feina repetida. Juan, Pepe Feria i Núria intentaran 

aconseguir els plànols per la propera assemblea, d’aquesta manera ens podrem 

situar sobre el terreny. 

- Propera assemblea: dimecres 24 de maig a les 19h al Tarraquet (Manolo 

reserva sala). 


